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TF Viitorul Transportului 

24.03.2023, ora 13:00 

 

TF Leader: Radu Căprău, FPPG  

Raportor: Andreea Zalomir, CPC 

Participanți: Radu Dinescu (UNTRR), Lorena Sandu (UNTRR), Roxana Ilie (UNTRR), 

Larisa Cîrlănaru (FPPG), Raluca Alexandra Covrig (FPPG), Liviu Neagu (CPC), Mădălina 

Nan (ACUE), Virgil Popescu (FPIA), Adelina Dabu (CPC), Adrian Iordache (UNTRR), 

George Antal (UNTRR), Victor David (UNTRR), Alexandru Păun (UNTRR), Alexandru 

Drăghiciu (UNTRR), Tache Fuerea (UNTRR), Cătălin Enache (UNTRR) 

 

Minută 

 
 

 

1. Material UNTRR – măsuri pentru încurajarea adoptării unor soluții cu 

emisii scăzute/zero pentru transportul greu de marfă  
 

Reprezentanții UNTRR, alături de membrii grupului de lucru UNTRR în cadrul căruia a fost 

pregătit acest material ca invitați la întâlnirea TF Viitorul Transportului, au prezentat 
materialul supus validării și soluțiile propuse, printre care se numără instituirea unui 

program de finanțare pentru achiziționarea camioanelor electrice/GNC/GNL și a stațiilor 

de încărcare/alimentare necesare. Materialul a fost circulat în prealabil în grupul de lucru 
pentru feedback suplimentar.  

 

Soluțiile prezentate în material se încadrează în două categorii, ce necesită abordarea 

unor decidenți diferiți, în funcție de domeniile de competență: 
• Subvenționare achiziție camioane și stații – Ministerul Mediului/AFM 

• Sprijin la operare (scutiri de taxe, impozite, simplificare proceduri pentru 

racordare) – Ministerul Transporturilor, Ministerul Dezvoltării/consilii locale, 
Ministerul Energiei.  

 

Colegii de la UNTRR au solicitat alinierea pe acest material la nivel Concordia și 

transmiterea către stakeholderii relevanți, în special Ministerului Mediului în anticiparea 
unei propuneri care s-ar pregăti și care riscă să nu fie calibrată la nevoile pieței; odată 

ce Ministerul ar ieși cu propria propunere, ar fi mai greu de combătut.  

 
Având în vedere faptul că soluțiile propuse se suprapun recomandărilor ce au reieșit din 

Studiul Viitorul Transportului în România, acestea pot fi incluse sub umbrela Studiului și 

susținute de Concordia ca propuneri concrete pentru decarbonarea transportului rutier 
de marfă.  

 

→ materialul va fi recirculat pentru observații finale, pus sub umbrela Studiului 

Viitorul Transportului în România și transmis stakeholderilor relevanți/preluat în 
discuțiile cu aceștia unde este relevant.  
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2. Follow-up întâlnire 9 martie 2023 – Ministerul Energiei și Ministerul 

Transporturilor  

În urma discuției avute de către reprezentanții Concordia cu cei ai Ministerului Energiei 

și Ministerului Transporturilor, au fost agreate câteva puncte pe care trebuie făcută o 

revenire și care au fost prezentate pe scurt în timpul întâlnirii grupului de lucru:  

a) Hidrogen 

Reprezentanții Ministerului Energiei au invitat Concordia să transmită orice informație 

care ar putea fundamenta susținerea hidrogenului low-carbon sau proiectele planificate 

(de exemplu, hidrogen albastru). În acest sens, colegii de la FPPG au propus spre aliniere 

un memorandum care subliniază câteva deziderate ce ar trebui să ghideze procesul de 

elaborare al Strategiei pentru Hidrogen și care susține necesitatea sprijinirii producției 

de hidrogen din surse regenerabile și a biocarburanților sustenabili. Materialul a fost 

circulat în pregătirea întâlnirii pentru observații și a fost prezentat pe scurt în timpul 

întâlnirii.  

→ materialul va fi recirculat spre validare cu termen scurt (finalul zilei de luni, 27 

martie) și apoi transmis către Ministerul Energiei. 

 

b) Ministerul Transporturilor 

Concordia va reveni cu o solicitare de întâlnire tehnică cu reprezentanții Ministerului 

Transporturilor.  

 

c) Grup de lucru interministerial 

Concordia va reveni cu o solicitare formală de înființare a unui grup de lucru dedicat 

viitorului transportului în cadrul Comitetului interministerial deja existent la nivelul 

cancelariei prim-ministrului. În acest sens, membrii sunt invitați să sprijine acest demers 

prin informații care să clarifice cadrul legal în care se poate încadra înființarea acestui 

grup de lucru.  

→ Până la finalul săptămânii viitoare să fie identificat cadrul legal pentru înființarea 

grupului de lucru și transmite scrisoarea de solicitare. 

 

3. Propunere legislativă integrare hidrogen din surse regenerabile în 

industrie și transporturi – propuneri  

 

a) Parcurs legislativ și advocacy 

Membrii au fost informați cu privire la stadiul acestui proiect de lege pe circuitul legislativ 

(este înregistrat la Senat, dar nu a fost încă trimis comisiilor). Inițiatorii proiectului 

(membri ai Comisiei pentru Inudstrii și Servicii, CDEP) au în plan o consultare cu 

stakeholders relevanți înaintea dezbaterii formale,  astfel că activitatea de advocacy se 

va concentra în etapa de dezbateri a proiectului din Camera Deputaților. Pe lângă 

consultarea pe proiectul de lege, încercăm să obținem un slot pentru a prezenta audienței 
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și Studiul privind Viitorul Mobilității. Concluziile studiului ar trebui să fie însoțite și de 

propuneri concrete de inițiative legislative/amendamente la legislația în vigoare  ce ar 

putea fi elaborate la nivelul Parlamentului, necesare pentru decarbonarea sectorului și 

aliniate recomandărilor din Studiul Viitorul Transportului în România.  

→ membri sunt invitați să transmită propuneri concrete de inițiative/modificări 

legislative ce ar putea fi elaborate la nivelul Parlamentului; vom reveni cu un 

termen odată ce va fi fixată data întâlnirii   

b) Propuneri amendamente 

Proiectul a fost circulat de mai multe ori în grupul de lucru pentru observații/propuneri 

de amendamente. Au fost primite o serie de amendamente de la FPPG, supuse consultării 

anterior întâlnirii grupului de lucru, cele mai importante fiind discutate în cadrul întâlnirii.  

→ Având în vedere data orientativă la care va avea loc consultarea cu membrii 

Comisiei pentru industrii din Camera Deputaților, va fi recirculat tabelul 

comparativ pentru eventuale propuneri suplimentare.  

→  propunerile Concordia în forma actuală vor fi trimise și către Ministerul Energiei, 

având în vedere faptul că a fost solicitat un punct de vedere Guvernului.  

 

4. Alte subiecte  

 

a) Masă rotundă Bruxelles 

Membrilor le-a fost prezentat conceptul pregătit de Concordia pentru o masă rotundă la 

Bruxelles pe tema politicilor și măsurilor de decarbonare a transportului, inclusiv a 

programelor de finanțare ce pot fi accesate direct de la Bruxelles și a modalităților în 

care mediul de afaceri din România și-ar putea face auzită vocea în procesul decizional 

de la Bruxelles. Evenimentul ar urma să aducă la aceeași masă pe Comisarul European 

pentru Transporturi, eurodeputați, reprezentanți ai autorităților din România, 

reprezentanți ai mediului de afaceri din România (membrii Concordia) și experți de la 

Bruxelles.  

→ conceptul va fi circulat în grupul de lucru, cu termen de validare 2 săptămâni; au 

fost deja primite recomandări pentru stabilirea mai concretă a obiectivelor.  

 

 


